
Vordingborg Kommune.                                                                                                    Vordingborg 6. Juli 2013 

Teknisk Forvaltning 

Vedr. diget på Ore: 

Att: Teknik og Miljødirektør Torben Nøhr 

Det glæder mig, at man efter vedtagelsen i byrådet nu er nået så langt at diget ser ud til at blive en realitet. 

Jeg er dog frustreret over at prisen på diget skønnes til at blive på over 12 mill. Kr. inkl. moms. Fra start blev 
vi på Ore stillet i udsigt at få etableret et dige for 6 mill. inkl. moms. Dette skøn kom fra 3 firmaer, rådg.ing. 
Skude og Jacobsen, entreprenør Holbøll og Sønner Næstved samt fra kommunens dige Expert M. S. Rosbæk 
fra Svenborg som efterfølgende blev valgt som rådgiver på projektet. 

Allerede ved fremlæggelse af 1. projektforslag for følgegruppen ( pris: 6. mill. kr. ) anbefalede ing. Rosbæk, 
med henvisning til kystdirektoratet, at forhøje diget fra 2,4 meter til 2,5 meter. Herefter gik alt galt. 

Ing Allan Schmidt indgik en privat aftale med Hans Gabelgaard og Nick Petersen om et specielt dige forløb 
op langs Storstrømsparkens vest skel. Argumentet var at vandudsigten blev forringet ved et lige dige forløb. 

Mange protester i følgegruppen samt flere projektforslag senere kunne diget pludselig rettet ud hvis 
højden blev 2,2 meter. Igen efter aftale mellem de samme personer. Argumenter denne gang var igen 
vand-udsigten samt værdiforringelse af ejendom. 

Ing. Rosbæk mente nu, at det var fuldt forsvarligt at sænke dige højden til 2,2 meter, da der ved tidligere 
højvande ikke havde været bølgepåvirkninger på kysten. Alligevel fastholder han et dige profil som om Ore 
kystlinjen er placeret på vestkysten af Jylland. 

Ændringen af dige koten betyder igen nye omkostninger idet flere lodsejere vil påberåbe at de nu ligger 
over de 2,2 meter. Det betyder at dige bidraget stiger betydeligt for de øvrige beboere på Ore. 

For øvrigt har ing. Allan Schmidt postuleret at de store omkostningsstigninger skyldes Kjeld Gerdrup og 
undertegnede. Jeg tror, han har glemt alle de privataftaler, han har lavet undervejs, og vi er da også flere i 
følgegruppen, der på et meget tidligt tidspunkt har protesteret over omkostningsniveauet, desværre uden 
resultat. 

Udvalgsformand Erling B. Nielsen er flere gange undervejs blevet orienteret om både omkostningsniveau 
og manglende styring af projektet, desværre uden at reagere herpå. 

Er vi ikke der hvor 1. tilbud på de 6 mill.kr. må være det gældende for beboerne på Ore.. 

Med venlig hilsen 

Finn Andersen 

Storstrømsparken 4 

4760 Vordingborg 


